
                                            Årsberetning Lokalrådet den 9. marts 2020  

 

Et år er gået i Hjadstrup/Lunde Lokalråd. Det har været et år uden de helt store anlæg dog med 

nogle få undtagelser. Det er blevet til 2 fittnesredskaber mere og en ekstra sammenklappelig 

pavillion. 

Lokalrådet i Hjadstrup/Lunde,Uggerslev,Skamby og Rorslev har sammen lavet et detailiseret 

forslag ti cykelsti fra Hjadstrup til Skamby. Dette forslag ville gøre det muligt at cykle fra Bredbjerg 

til Hasmark strand. Forslaget blev præsenteret på et møde med kommunens top i Uggerslev 

forsamlingshus. 

Årets første aktivitet var fastelavn på torvet i Kappendrup. Derefter fulgte loppemarkedet den 2. 

juni. 

Cykelstien mellem Hjadstrup og Kappendrup og toiletbygningen på Kappendrup Torv blev 

færdiggjort  mit på året.  Disse 2 projekter anlagt af kommunen blev behørigt indviet d. 19. august 

med deltagelse af borgmester, embedsfolk og folkevalgte. 

Sommerfesten blev afholdt den 2. lørdag i august. Den blev vanlig en stor succes med mange 

deltager. Festudvalget havde atter lagt et kæmpe arbejde i arrangementet. Da det nye toilet ikke 

var afleveret fra bygherren måtte vi ty til at låne en toiletvogn til festen. Næste sommerfest bliver 

1. lørdag i august og den er med live DJ musik 

Tænding af juletræet skete den 1. december. Her blev vores pavillioner rejst til udskænkning af 

gløgg og uddeling af slikposer til børnene. 

Julearrangementet i Kappendrup skal ikke stå alene, derfor har vi fra bestyrelsen foreslået 

lignende arrangementer i Bladstrup og Lunde. 

I november blev vi første gang inviteret til møde i kommunen med præsentation af appen ”Min 

Landsby”. Et projekt vi forventer meget af. 

I 2019 har vi atter været involveret i kampagnen ”Sænk Farten” med opsætning af plakater i 

vejkanten .  

Et stor bekymring ser vi især i området er hushandler til ca det halve af den offentlige vurdering. 

Dette vækker bekymring for de tilbageværende huse – hvad er galt da vi har svært ved at se 

årsagen. 

Til slut vil vi gerne have forslag til hvad man brænder for i hele distriktet så det ikke kun er 

Kappendrup, der kommer på banen. 



Fra landdistriktrådet har vi fået et indspark fra Horsens kommune, hvor man har taget fat i 

byggelovens paragraf 14. Det handler om at kommunen kan kræve en ejendom skal holdes i 

”sømmelig” stand. Det er godt nok et lidt svært  definerbart begreb. Hvis det  ikke overholdes 

kan/skal kommunen give et påbud. 

Senere på foråret skal jeg med kommune og landdistriktsrådet til Samsø for at se hvordan man 

kan minimere energiforbruget udenfor de store byer. 
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1. Der blev afholdt Årsmøde på Heldagsskolen, Horsebækvej 97, 5450 Otterup 9. marts 2020 kl.19.00, hvor 

formanden Arne Erlund bød velkommen. 
     Der var i alt 17 fremmødte medlemmer.  
  
2. Til dirigent blev Leif Thyrsted Pedersen valgt. 
    
3. Bestyrelsesformand Arne Erlund aflagde årsberetning ‐ som blev godkendt. 
   Årsberetningen kan læses på vores hjemmeside www.hjadstrup‐lunde.dk 
 
4. Kassereren Bente Rasmussen fremlagde årsregnskabet ‐ som blev godkendt. 
 
5. Fremlæggelse af budget til næste år blev fremlagt ‐ og godkendt. 
 
6.  Indkomne forslag fra bestyrelsen. 
    Ingen forslag.                         
 
7.  Indkomne forslag fra medlemmerne / borgerne. 
     Ingen forslag. 
 
8. Valg af 3 bestyrelsesmedlemmer for en 2‐  årig periode. 
 
    Arne Erlund     Villig til genvalg 
    Bente Rasmussen    Villig til genvalg 
    Kurt Skov Andersen      Modtager ikke genvalg 
 
 
    Ny bestyrelsesmedlem: 
     
    Hans Jørgen Larsen Lunde 
     
 
9. Valg af 2 suppleanter for en 1 ‐ årig periode. 
 
    Gurli Toft      Villig til genvalg 
    Brian Kristensen    Villig til genvalg 
 
10. Eventuelt. 
 

•     Formanden oplyste at vi havde vundet blomsterløg, fordi vi satte ‐ SÆNK FARTEN ‐ skilte op, i ugerne 
15,16 og 17 i 2019. Blomsterløgene er delt mellem Hjadstrup, Lunde og Kappendrup 

    
•     Der blev talt en del om de lave hushandel‐priser i Lokalområdet, kan det evt. ramme   
Andre, der ønsker at sælge deres huse? 

 

•     Der blev også talt om vedligeholdelse af Landejendomme / Huse ‐ en slags respekt over for  
    naboer, genboer og ikke mindst for landsbyernes udseende. Hvad kan man gøre? — Der findes  
    en byggelov § 14 som beskriver dette.   
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Udskrift: 

Byggeloven § 14 

• Bebyggelse, ejendommes ubebyggede arealer og derpå værende indretninger 

skal holdes i forsvarlig stand, således at de ikke frembyder fare for ejendommens 

beboere eller andre eller på anden måde er behæftet med væsentlige mangler. End-

videre skal ejendommen holdes i en under hensyn til beliggenheden sømmelig 

stand. 

• Bestemmelserne i stk. 1 gælder, uanset hvornår bebyggelsen er opført. I be-

byggede områder gælder de også for ubebyggede grunde. 

—————————————————————————————————————————————— 

 

•     Der bliver en udflugt til Samsø ‐ vedr. oplysning om billigt energi.‐her deltager Arne Erlund 
 

•     Vedr. trafiketablering på Mosegyden ‐ lige inden Lunde byskilt, så er der ikke yderligere  
    oplysning om evt. mere tiltag. 
 
   
12. Næste møde for bestyrelsen bliver den 20. april 2020 kl.19 hos Conny Pedersen Kappendrup. 
 
 
 
Referent: Gurli Toft 
 
 
 
 
Underskrift: Leif Thyrsted Pedersen 
 
 
 
 
 
 
Underskrift: Arne Erlund 
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